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Vždyť my, pokud žijeme, jsme pro Ježíše stále vydáváni 
na smrt, aby byl na našem smrtelném těle zjeven i 
Ježíšův život.                                                       2. Kor. 4,11

Stojíme na prahu Svatého týdne Kristova utrpení, smrti a
vzkříšení. Jsou před námi Velikonoce. Co to vlastně pro 
nás znamená? A jak tento zvláštní čas nenechat proply-
nout mezi prsty a prožít ho do hloubky?
Kdybychom jen rozjímali o zástupném charakteru 
Kristovy smrti za nás, nevystihli bychom celý smysl 
pašijového dění. Bylo by to „o nás bez nás“. Kristova 
oběť má jiný ráz, než když někdo - jako například 
Maxmilián Kolbe v koncentračním táboře - položí svůj 
život za někoho jiného. Ježíšovo utrpení nás nezbavuje 
těžkostí a jeho smrt neznamená, že nezemřeme. Netrpí a
neumírá místo nás, ale pro nás. My nyní smíme své 
bolesti a kříže, své slabosti a svá selhání, spojit s jeho 
křížem, vložit do jeho ran. A zakusit, že pro naše spojení 
s ním už nad námi nemají moc, že nemusíme žít ve 
strachu z utrpení a smrti a odmítat naši zranitelnost a 
naše pády. Že právě na dně svých trápení a opuštěnosti 
můžeme skrze Kristovu opuštěnost na kříži zakusit Boží 
blízkost a pomoc.



Ve svatém týdnu jsme tedy zváni nejen k tomu, abychom
rozjímali o významu Kristova sebevydání, ale abychom 
do něj sami se svým jedinečným životním příběhem 
vstoupili a zakusili něco z něj „zevnitř“. Můžeme v tom 
následovat apoštola Pavla, který svou víru prožíval jako 
spoluutrpení a spoluvzkříšení s Kristem: „Beru na sebe 
podobu jeho smrti, abych tak dosáhl zmrtvýchvstání (F 
3,10-11).“ A tutéž logiku vztahuje také na nás.

Někdy se objevují pokusy převést biblické svědectví do 
současnosti. Mnohem potřebnější ale je, abychom naše 
životy přenesli do Písma. Abychom zjistili, že svědčí také 
o nás. Marie Skobcová mluví o evangeliu jako mik-
rokosmu, v němž se zrcadlí celý svět a náš život. 

Velikonoční  příběh
není třeba přenášet do
současnosti.  Je  sou-
časný. Je i naším příbě-
hem.  Až  budeme  číst
pašije nebo naslouchat
svědectví  těch,  kdo se
setkali  se  Vzkříšeným,
bude  to  vyprávění  o
naší  víře  a  našich  po-
chybnostech,  o  naší
zbabělosti  a  naší  od-
vaze. Bude zrcadlit lid-
skou  zlobu,  ale  pře-
devším vše zlé přemá-
hající Boží lásku.
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